
Belangrijke  stap  voor
dierenwelzijn  bij
Hoogheemraadschap De Stichtse
Rijnlanden
 

Links  op  de  foto:  Willem  van  der  Steeg  –
Hoogheemraad Dierenwelzijn
Rechts  op  de  foto:  Luuk  Massop  –  Adviseur
Watergangen en Ecologie

Hoogheemraadschap De Stichtse Rijnlanden (HDSR) heeft onlangs
een belangrijke stap gezet in het beschermen van grote dieren
tegen verdrinking; de eerste grote Fauna Uittrede Plaats (FUP)
is gerealiseerd nabij Oudewater aan de Hollandsche IJssel.
Hoewel we al kleine FUP’s integreren in de oevers, betekent
deze grote FUP een verbetering voor het welzijn van grotere
dieren.
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Investeren in dierenwelzijn
Willem van der Steeg, Hoogheemraad Dierenwelzijn: “De gekozen
locatie voor deze FUP in Oudewater is strategisch gelegen in
een zogenaamde ‘groene zone.’ Dat betekent dat bijvoorbeeld
reeën hier proberen het water over te steken. Watergangen met
een hoge kade vormen vaak een obstakel voor deze dieren. Een
hoge kade maakt het voor veel dieren onmogelijk om weer veilig
aan  land  te  komen,  met  helaas  verdrinking  tot  gevolg.  De
kleine en grote FUP zijn speciaal ontworpen om dit probleem
aan te pakken. Zo helpen we kleinere dieren zoals eenden,
amfibieën,  konijnen  en  watervogelkuikens  maar  ook  grotere
dieren  zoals  reeën,  dassen,  wilde  zwijnen,  vossen  en
marterachtigen. Binnen mijn rol ben ik erg enthousiast dat het
waterschap  ook  investeert  in  dierenwelzijn.  Zo  gaat  het
verbeteren van de kade en dierenwelzijn hand in hand.”

Natuurvriendelijke oevers
Luuk Massop, Adviseur Watergangen en Ecologie: “Om verdrinking
van  dieren  te  voorkomen,  kunnen  we  het  beste
natuurvriendelijke  oevers  aanleggen.  Bij  oevers  wordt  er
gestreefd naar een zo flauw mogelijke overgangszone tussen
water en land. Een natuurvriendelijke oever is vanuit het
waterschap het meest wenselijk, omdat dieren dan makkelijker
de kant op kunnen klimmen. Een natuurvriendelijke oever is
alleen niet altijd mogelijk. Delen van de Hollandsche IJssel
vragen om een stabielere oeverconstructie, vanwege recreatie,
de aanwezige stroming en boten die zorgen voor een sterke
golfslag. Een stabiele kade is hier noodzakelijk om instorting
of  afzwakking  van  de  oever  tegen  te  gaan.  Bij  deze
oeverconstructies worden steeds vaker FUP’s gerealiseerd om
verdrinking van dieren tegen te gaan.”

Vaarbreedte Hollandsche IJssel
De  FUP  wordt  beheerd  en  onderhouden  door  HDSR  en  is  zo
ontworpen dat het niet ten koste gaat van de vaarbreedte van
de Hollandsche IJssel. Om dit te realiseren is een stuk grond



beschikbaar gesteld door een bewoner. De duurzame aanpak laat
zien dat goed waterbeheer samen gaat met dierenwelzijn.

Bron: Hoogheemraadschap ‘ De Stichtse Rijnlanden”

LTO Noord reageert op concept
Faunabeleid  van  provincie
Utrecht

LTO  Noord  heeft  via  een  zienswijze
gereageerd  op  het  concept-Interim  Omgevingswetprogramma
Faunabeleid  en  Monitoring  van  de  provincie  Utrecht.  De
opmerkingen  van  de  landbouworganisatie  hebben  onder  andere
betrekking op de verantwoordelijkheid voor faunaschade, het
opstellen  van  passende  beoordelingen,  en  de  focus  op
preventieve  maatregelen  in  het  beleid.
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LTO Noord vindt dat schade die voortvloeit
uit  de  uitvoering  van  het  faunabeleid
volledig  vergoed  moet  worden.  De
organisatie  wijst  ook  op  het  complexe
proces  van  het  opstellen  van  passende
beoordelingen  voor  beheer  en
schadebestrijding in Natura 2000-gebieden.
Verder vindt LTO Noord dat de focus van
het beleid op preventieve maatregelen moet verschuiven naar
het realiseren van beheerbare populaties.

Voordat nieuwe populaties wilde dieren worden toegestaan, moet
er  een  Fauna  Effect  Rapportage  worden  opgesteld  om  de
consequenties en schade te beoordelen en volledige vergoeding
van faunaschade moet worden gegarandeerd. Bij de uitvoering
van effectief faunabeheer is dataverzameling cruciaal voor het
onderbouwen van faunabeheerplannen en ontheffingen, benadrukt
LTO  Noord.  Hiermee  kunnen  beleidsbeslissingen  beter  worden
onderbouwd.

De  landbouworganisatie  vindt  een  verhoging  van  het  eigen
risico voor ganzenschade naar 20% niet aanvaardbaar, zolang de
doelstellingen  voor  beheerbare  ganzenpopulaties  niet  zijn
behaald. LTO Noord roept op tot een interprovinciale aanpak
voor  ganzenbeheer,  met  name  in  het  westen  van  Nederland.
Samenwerking  tussen  provincies  is  essentieel  om  de
problematiek  aan  te  pakken.

 

bron: LTO Noord, 27/07/2023
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Bevers die schade aanrichten
in  Noord-Bcbrabant,  mogen
vanaf nu gedood worden

Het gaat zo goed met de bevers in de provincie Noord-Brabant,
dat ze als laatste maatregel gedood mogen worden als ze schade
aanrichten  aan  bijvoorbeeld  dijken.  De  provincie  heeft  de
Faunabeheereenheid daar donderdag vrijstelling voor gegeven.
Die is nodig omdat de bever een beschermde diersoort is.

De Faunabeheereenheid kreeg eerder al toestemming om bevers te
verplaatsen en hun burchten te slopen. Die maatregelen moeten
nog steeds eerst worden genomen. Gaan de grote knaagdieren
daarna niet weg, dan mogen zij gedood worden door de eenheid.

Populatie groeit
De reden voor dit besluit is dat de provincie al jaren ziet
dat  de  beverpopulatie  flink  groeit.  “Dat  is  goed  voor  de
natuur en biodiversiteit, maar inmiddels gaat het zo goed met
de beverpopulatie in Brabant dat de diersoort niet meer als
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bedreigd wordt beschouwd”, aldus de provincie.

Daarbij benadrukt de provincie wel dat het doden van de dieren
een laatste maatregel is die alleen onder strikte voorwaarden
wordt uitgevoerd. “Een grondeigenaar moet eerst alternatieve
maatregelen toepassen zoals verjagen, vangen en verplaatsen of
beschermende rasters plaatsen.”

Maatregelen
Deze  maatregelen  worden  door  de  hele  provincie  al  jaren
genomen. Zo moet gaas en hekwerk bij een woonzorgcentrum in
Boxmeer voorkomen dat een brug doorzakt. Een fietser zakte
daar eerder door een wandelpad waar een burcht onder lag.

Waterschappen  zijn  bij  dijken  druk  bezig  om  overlast  van
gravende bevers tegen te gaan. Zo mag Waterschap Aa en de Maas
de dieren die graven in de dijken van de Maas bij Oss vangen
en verplaatsen. Het waterschap heeft bij de Empelsedijk in Den
Bosch stukken antigraafgaas met platen geplaatst.

Bevers  werden  in  1988  weer  uitgezet  in  Nederland  en  de
populatie blijft sindsdien groeien. Ze maken burchten die tot
twee meter hoog en tien meter breed kunnen zijn. Dat kan
gevaar  opleveren  voor  de  veiligheid  van  (spoor)wegen  en
waterkeringen omdat er loze ruimtes onder de grond ontstaan.

LEES OOK:
Bevers zorgen al 5 jaar voor problemen: ‘Beest is belangrijker
dan de mens’

Bever knaagt Brabantse bescherming voor het water weg

Gravende bevers stuiten op een muur van gaas in de dijk
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Jacht op andere wilde dieren
op  Veluwe  mag  doorgaan
ondanks komst van wolf

Het jagen op wilde dieren op de Veluwe kan ondanks
de komst van de wolf gewoon doorgaan. Dat heeft de
rechtbank Midden-Nederland dinsdag bepaald.
De  Faunabescherming  is  bang  dat  het  jagen  op  damherten,
edelherten, wilde zwijnen en reeën leidt tot een verstoring
van de wolf. Daarom spande de organisatie een rechtszaak aan
tegen de jachtontheffing.

De wolf heeft zich de afgelopen jaren op de Veluwe gevestigd
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met meerdere roedels. De wolf is een beschermde diersoort in
Europa.

Maar het jagen op wilde hoefdieren op de Veluwe hoeft dus niet
te worden stilgelegd vanwege de komst van de wolf. Volgens de
rechtbank is het niet duidelijk of de wolven inderdaad door de
jacht worden verstoord.

De  rechtbank  baseert  zicht  op  een  rapport  van  de
Rijksuniversiteit Groningen. De ontwikkelingen moeten volgens
de wetenschappers eerst verder worden onderzocht. Ook oordeelt
de rechtbank dat uit het rapport niet blijkt dat de mogelijke
verstoring  invloed  heeft  op  de  overlevingskansen,  de
voorplanting  of  het  leefgebied  van  de  wolf.

 

Belangrijk  ganzenakkoord
bereikt in Groningen

 

Maximale inzet om de ganzenoverlast in Groningen te beperken.
Dat  is  de  uitkomst  van  het  provinciaal  ganzenakkoord  dat
onlangs  is  bereikt  met  LTO  Noord,  de  collectieven  voor
agrarisch  natuurbeheer,  natuurorganisaties  en  de  provincie
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Groningen.

Belangrijk akkoord
Regiobestuurder  Wietse  Duursma:  ‘We  hebben  een  belangrijk
akkoord bereikt. Alle partijen hebben nu met elkaar afspraken
gemaakt  om  daadwerkelijk  het  maximale  te  doen  aan  de
ganzenoverlast.  Zowel  boeren,  natuurorganisaties  als  de
provincie  beseffen  dat  er  meer  dient  te  gebeuren  aan  de
overlast. We trekken gezamenlijk met elkaar op en we richten
ons op maatwerk per gebied. Dit betekent dat we per gebied
kijken wat er nodig is om de ganzenoverlast te verminderen in
plaats  van  op  provinciaal  niveau.  Ook  komt  er  vanuit  de
provincie veel meer ondersteuning bij het verjagen, we moeten
nog wel kijken hoe we dat vorm moeten geven samen met de
jagers in de gebieden. Terwijl boeren nu veel op eigen kracht
en op eigen rekening moeten doen.’

Meer praktijk
Een andere verandering is dat er veel meer gehandeld gaat
worden  naar  de  praktijk.  ‘Er  wordt  gekeken  naar  de
daadwerkelijke overlast en schade en niet alleen maar naar de
geregistreerde  aantallen  en  cijfers  en  daarmee  is  de
uitgekeerde  schade  niet  langer  enkel  de  leidraad’,  aldus
Duursma. ‘Daarbij hebben het voor elkaar gekregen dat het
eigen risico voor boeren op 5% is gebleven en niet naar 20%
wordt getild zoals dat in andere provincies gebeurt. Kortom
een  goed  akkoord  waar  we  met  elkaar  aan  zet  zijn  om
daadwerkelijk aan de slag te gaan met de ganzenoverlast in de
provincie.



Landschapsgebruik  van  wild
verandert door de komst van
de wolf

In 2015 keerde de wolf terug in Nederland. ARK
Rewilding  Nederland,  de  Zoogdiervereniging  en
Faunabeheereenheid  Gelderland  bespraken  onlangs
hoe het mogelijk is om het natuur- en faunabeheer
op  de  Veluwe  te  laten  meegroeien  met  de
aanwezigheid van wolven.

 

Het landschapsgebruik van wild verandert als gevolg van de
komst van de wolf. De mens is niet langer als enige van
invloed op de aantallen zwijnen en herten. De meeste wolven
leven  in  natuurgebieden  en  jagen  op  daar  levende  herten,
reeën, zwijnen en kleiner wild zoals hazen. 

Ecologen, natuurbeheerders en wildbeheerders menen de invloed
te zien van wolven op gedrag en aantallen van herten, zwijnen
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en  reeën.  Naast  sterfte  door  afschot  en  incidenten  zoals
aanrijdingen, is er predatie door wolven bij gekomen. Iets om
in het wildbeheer rekening mee te houden.

Hoe de interactie tussen wolf, aas en aaseters precies zit,
moeten de komende jaren in kaart worden gebracht. Wanneer meer
bekend  is  over  de  voedselbehoefte  van  wolven  in  het
Nederlandse  landschap,  kan  ook  in  relatie  tot  het  beheer
worden ingeschat of en zo ja hoeveel er in het faunabeheer
rekening moet worden gehouden met de aanwezigheid van wolven. 

Er zijn ook juridische randvoorwaarden voor faunabeheer die
voortvloeien uit de beschermde status van de wolf. Als gevolg
van de strikte bescherming is onder meer het ‘opzettelijk
verstoren’ van wolven verboden, en zijn overheden verplicht
actief ‘instandhoudingsmaatregelen’ voor wolven te treffen.

 

Zie  ook  voor  meer  informatie:  ARK  Rewilding
Nederland,  21/02/2023
 

LTO Noord wil dat jacht op
wolf  wordt  toegestaan,
‘steeds meer vee doodgebeten’
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Wolven  verjagen  en  zelfs  bejagen  zouden  moeten  worden
toegestaan  om  schapen  en  runderen  te  beschermen.  Daarvoor
pleit land- en tuinbouworganisatie LTO Noord. Er zijn volgens
de organisatie in de noordelijke provincies nu om de haverklap
vooral schapen het slachtoffer van de beschermde dieren.

Volgens  LTO  Noord  zouden  er  specifieke
gebieden  voor  wolven  moeten  worden
aangewezen. In gebieden waar de wolf niet
goed  kan  leven,  zoals  provincies  met
weinig wild en waar ze dus meer gevaar
vormen voor vee, zou de wolf niet meer
welkom moeten zijn.

LTO Noord wil dat beheer mogelijk wordt: het verjagen van de
wolf of, ‘in uitzonderlijke gevallen’, het toestaan van jacht.

 

Preventieve maatregelen
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Boeren nemen zelf preventieve maatregelen, zoals het plaatsen
van rasters, maar die zijn niet genoeg, want de hongerige
wolven  komen  daar  gewoon  overheen.  “Steeds  meer  schapen,
kalveren en andere dieren zijn de afgelopen weken doodgebeten
door wolven”, aldus LTO Noord.

LTO  zegt  dat  de  schapen  en  runderen  vreselijk  worden
toegetakeld door de wolven, die hun prooi vervolgens ook nog
eens grotendeels laten liggen. De regelmatige aanblik van de
gedode dieren wordt ze in het noorden te gortig.

Onrust

“Het is ontzettend pijnlijk om te zien. We willen dat daar wat
aan  gebeurt’,  aldus  LTO  Noord-voorzitter  Dirk  Bruins.  In
Overijssel, Drenthe en Friesland signaleert de club ‘erg veel
onrust onder de lokale gemeenschappen’.

Sinds een jaar of zeven komen er weer wolven voor in ons land
en sinds drie jaar zelfs roedels met jongen.

Bekijk ook: Hek tegen wolven om heel Friesland heen
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Zie ook:

LTO Noord luidt noodklok 
vanwege schade door de wolf
In de afgelopen weken zijn diverse schapen, kalveren en

andere dieren doodgebeten door wolven. Dit zorgt voor veel
leed bij de dieren. De wolf verwondt de dieren en eet

meestal slechts een stuk van de dieren op. Boeren luiden de
noodklok. LTO Noord roept op om werk te maken van

faunabeheer.
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